



Colorado ပုၤကရၢဒုးအိၣ်ထီၣ်သဲးတၢ်ဘျုး တၢ်မၤဖိၣ်ပုၤန့ၢ်လီၤအိၣ်ကီၢ် စ့တၢ်းလၢလဲၣ်စ့ 2021 ထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်

- **ဟံၣ်ဃီသဲးတၢ်ဘျုးပတြီၢ် 21-1054** (ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးကိတိာ် J. Gonzales ဒီး ပုၤခၢၣ်စး D. Jackson)- လၢ်အံၤဟံၣ်ဃီလီၤ တၢ်ဝဲဒၣ်လၢ ပုၤတဖၣ်လၢတဖၣ်သဲးတၢ်ဝဲလၢပုၤ အိၣ်လၢကီၢ်အမဲၤရကၢပုၤမၤန့ၢ်စ့ကိဘၣ်ကီၢ်စ့ဒီး လီၤကဝီၤ **တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးလီၤအတၢ်တိၤစၢၤမၤစၢၤ** သ့န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢတၢ်အိၣ်ဆိးလီၤကျဲတၢ်တိၤကျဲတဖၣ်တနီၤ ကအိၣ်ဒီး ကီၢ်စ့ဖိၣ်တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ခွဲးယၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်လၢလိၣ်ဘၣ်ဝဲတၢ်န့ၢ်လီၤအိၣ်ကီၢ်ကလၢပတီၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး ပုၤတဖၣ်ဒီး ဟံၣ်ဃီဖိၣ်တဖၣ်လၢလိၣ်တၢ်မိၤတအိၣ် ခွဲးယၢ်ကအိၣ်အါထီၣ်လၢတၢ်မၤန့ၢ်စ့ကိဘၣ်တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးလီၤကျဲအဂၢၢ် ကျဲအဂၢၢ်န့ၣ်လီၤ.
- **ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးသဲးတၢ်ဘျုးပတြီၢ် 21-077** (ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးကိတိာ် J Gonzales ဒီး ပုၤခၢၣ်စး A Benevidez, C. Kipp)- တၢ်န့ၢ်လီၤအိၣ်ကီၢ်ပတီၢ် တမၤလၢဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ခွဲးယၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်လၢကီၢ်စ့ဒီးလီၤကဝီၤ **လိာ်တၢ်ပျဲ လိာ်အုၣ် သး မ့တမၤ တၢ်မၤနီၣ်မၤဃါ** အဂၢၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤအဒိတဖၣ် ပၣ်ဃုာ်ဒီး လိာ်တၢ်ပျဲဘၣ်ထွဲတၢ်မၤ လုၢ်အိၣ်သးသမ့ ဒ်အမၤ ပုၤမၤစၢၤပုၤကွၢ်ထွဲပုၤဆါဖိးသဲး မ့တမၤ ဝုၢ်ပုၤမၤဝဲတၢ်မၤအလိာ်တၢ်ပျဲ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆိတလဲအံၤ လီၤဘၣ်လၢ ပုၤခိၣ်လိၣ်ရၣ်ဒိၣ်ဖိကိးဂၤဒီး လၢတဖၣ်သဲး ပၣ်ဃုာ်ဒီးပုၤတဖၣ်အိၣ်ဒီးသဲး တၢ်ပျဲ ဒ်အမၤ ပုၤဒီးန့ၢ် DACA တဖၣ်လီၤ.
- **ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးသဲးတၢ်ဘျုးပတြီၢ် 21-009** (ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးကိတိာ် S. Jaquez Lewis ဒီး ပုၤခၢၣ်စး Y Caraveo)- လၢ တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်တိၤကျဲအသိတခါအံၤ ပုၤခိၣ်လိၣ်ရၣ်ဒိၣ်တဖၣ် ပၣ်ဃုာ်ဒီးပုၤတဖၣ်လၢတအိၣ်ဒီးလိာ်တၢ်မိၤ ကဒီး န့ၢ်စ့ကိဘၣ် **တၢ်ဒိသဒါဟုးသးဒီးတၢ်တၢ်ပိၣ်ဟ့ၣ်က့ၣ်ဟ့ၣ်ဖးအတၢ်မၤစၢၤ** ဒ်သိးအဝဲသ့ၣ်ကရဲၣ်ကျဲ ဘၣ်တၢ်လၢအဂ့ၢ်ကတၢ်လၢအနီၢ်ကစၢ်ဒီးအဟံၣ်ဃီဖိၣ်တဖၣ်အဂၢၢ်သ့န့ၣ်လီၤ.
- **ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးသဲးတၢ်ဘျုးပတြီၢ် SB 21-131** (ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးကိတိာ် J. Gonzales ဒီး ပုၤခၢၣ်စး S. Gonzales-Gutierrez). မ့ၢ်ဒ်သိးကမၤလီၤတံၢ် ပုၤပတံထီၣ်တၢ်တဖၣ်ဆူကီၢ်စ့တၢ်တိၤကျဲဒီးတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်အ **နီၢ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ် တၢ်ဘၢဂ့ၢ်ဝိ** အဂၢၢ် ပၣ်ဃုာ်ဒီး တၢ်နီၣ်သိၣ်လိာ်တၢ်ပျဲ ကီၢ်စ့ကရၢခၢၣ်စးတဖၣ် ဟံၣ်ဃီထီၣ်ရၢလီၤပုၤနီၢ်ကစၢ် အတၢ် ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲ လၢတၢ်မၤကမ့ၢ်တၢ်န့ၢ်လီၤအိၣ်ကီၢ်သဲးတၢ်ဘျုးအဂၢၢ်တသ့ဘၣ် မ့တမၤ ဘၣ်လၢတၢ်လိၣ်ဘၣ် ခီဖျါသဲး တၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ် မ့တမၤ ကွီၢ်ဘျီၣ်တၢ်ကိးဟံၣ်ထီၣ်ကွီၢ်ဘျီၣ် တၢ်ဟ့ၣ်ပလီၢ် မ့တမၤ တၢ်န့ၣ်လီၤ ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်စ့ကရၢ ခၢၣ်စးတဖၣ် ဘၣ်ဒီးန့ၢ်တၢ်အုၣ်သး တချုးတၢ်စ့ကိဟံၣ်ဃီန့ၢ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲတဖၣ် ကဘၣ်ဟံၣ်ပနီၣ် တၢ်ဟံးန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျဲဘၣ်ဃးပုၤန့ၢ်လီၤအိၣ်ကီၢ်ပတီၢ် လၢမ့ၢ်တၢ်လၢ အကါဒိၣ် ဒီးဘၣ်တီၣ်ဖျါထီၣ်ပတီၢ်မ့ၢ်တၢ်ဟံၣ်ဃီ ဒ်သိးကမၤလီၤ တၢ်ဘၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်လုၢ်မၤထွဲသဲးတၢ် သိၣ်တၢ်သိၣ်လၢအသိတထီၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.
- **ဟံၣ်ဃီသဲးတၢ်ဘျုးပတြီၢ် 21-1150** (ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးကိတိာ် J. Gonzales ဒီး ပုၤခၢၣ်စး I Jodeh). တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ် ခိၣ်လိၣ် ဒိၣ် **ပုၤအမဲၤရကၢဖိအသိဝဲဒါး** တဖျါၣ် လၢ Department of Labor and Employment (ပုၤမၤတၢ်ဖိးဒီး တၢ်န့ၢ်ဖိးန့ၢ်မၤဝဲကျဲ) ပုၤ မၤလီၤတံၢ်ဝဲဒၣ် တၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်န့ၢ်လီၤအိၣ်ကီၢ် ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ကဖိထီၣ်အံၤ ဒီးဘၣ်တၢ် ဘိးဘၣ်ရဲၤလီၤအံၤခီဖျါကီၢ်စ့ပဒိၣ်သ့န့ၣ်လီၤ. သဲးလိာ်ပတြီၢ် ဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ ပုၤတဝါတၢ်ဟ့ၣ် က့ၣ်ဟ့ၣ်ဖးကမံးတံၢ် တဖၣ်ဒီး တၢ်ဘျုးလီၤဟံၣ်ဆိတၢ်လၢ ဂံၢ်ခိၣ်ထးပုၤတဝါတၢ်ကရၢကရီၢ် ဂံၢ်ခိၣ်ထးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘျီၣ်ထီၣ် ဒ်သိးကမၤလီၤတံၢ် တၢ်ဒီးန့ၢ်စ့ကိဘၣ်တၢ်ထံးတုၤသိးအခွဲးယၢ်လၢပုၤန့ၢ်လီၤအိၣ်ကီၢ်တဖၣ် အဂၢၢ်န့ၣ်လီၤ.
- **ဟံၣ်ဃီသဲးတၢ်ဘျုးပတြီၢ် 21-1194** (ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးကိတိာ် D. Moreno ဒီး ပုၤခၢၣ်စး K. Tipper, N. Ricks)- **တၢ်န့ၢ်လီၤအိၣ်ကီၢ်သဲးတၢ်တြီၢ်ဆါဒိသဒါတၢ်စ့ဆိၣ်ထွဲ** ကမၤအါထီၣ် သဲးတၢ်မၤစၢၤဒီးခၢၣ်စးတလၢကဲးလဲအခွဲးယၢ် လၢပုၤကျိၣ်စ့တၢ်ဟံၣ်န့ၢ်စ့အဂၢၢ် လၢတၢ်လိၣ်ကီၢ်တၢ်န့ၢ်လီၤအိၣ်ကီၢ်ဂံၢ်ဝိ လၢတၢ်ဂ့ၢ်အကါဒိၣ်ကတၢ်ဘၣ်ဃးပုၤ တဖၣ်လၢတၢ်န့ၢ်လီၤအိၣ်ကီၢ်အတၢ်ဒုးဃာ်ပုၤ ဒီးပုၤတဖၣ်လၢတၢ်ဘၣ်တၢ်ဆါကျဲအထီၣ်ကီၢ် လၢကီၢ်စ့ခိၣ်လိာ်က ဝါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤအမဲၤရကၢဖိအသိဝဲဒါး ကဟ့ၣ်ဘျုးကျိၣ်စ့ခီဖျါစ့ဆိၣ်ထွဲအံၤ ဆူတၢ်ကရၢကရီၢ်တက့ၢ်စံ တၢ်န့ၢ် ဘျုး လၢခိၣ်လိၣ်ရၣ်ဒိၣ်ပုၤ ဒ်သိးကဟ့ၣ်ကလိာ်ဘၣ် သဲးတၢ်ဟ့ၣ်က့ၣ်ဟ့ၣ်ဖး တၢ်တၢ်ပိၣ်တဲကျဲ ဒီးတၢ်ကန့ၢ်ခၢၣ်စးအဂၢၢ် န့ၣ်လီၤ.

- **ဟံ့ပီသဲစးတၢ်ဘျုးပတြီၢ် 21-199** (ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးကိတိာ် S. Jaquez Lewis, F Winter ဒီး ပုၤခၢၣ်စး D. Esgar, S. Gonzales-Guiterrez). မ့ၢ်ဒိသးကဒးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ထံသးတုၤသးလၢတၢ်ခဲးတၢ်ယာ်တဖၣ် စးထီၣ်ဖဲ လၢယုၤလဲ 1, 2022, တၢ်အိၣ်ဘၣ်ဖဲသဲစး တမ့ၢ်လၢဘၣ်တၢ်ဟံပနီၣ်တမံၤလၢကီၢ်စံးဒီးလီၢ်ကဝီၤကမျၢၢ် တၢ်န့ၢ်ဘျုးတနီၢ်အဂီၢ် လၢ တၢ်ဟ့ၣ်ခဲးအိၣ်လၢကီၢ်စံးဖျိတၢ်သိၣ်တၢ်သီဖဲလၢန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမၤအါထီၣ်သး တလၢကွၢ်တၢ်လၢအအိၣ်အဲၣ်ညါ လၢ SB 21-077 ဒီး HB 21-1054 န့ၣ်လီၤ.
- **ဟံ့ပီသဲစးတၢ်ဘျုးပတြီၢ် 21-1057** (ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးကိတိာ် R Rodriguez, J Cooke- ပုၤခၢၣ်စး K Tipper, D. Roberts). ခါခဲအံၤသဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီးဟံဖျါဝဲလၢ တၢ်မၤပျီၤမၤဖုးပုၤလၢကဟံဖျါဘၣ်ပုၤတဂၤအတၢ်န့ၣ် လီၤအိၣ်ကီၢ် ပတီၢ် ဒိသးကဟ့ၣ်ကွၢ်ကျိၣ်စ့ မ့တမ့ၢ် တၢ်အိၣ်ဒီးအလုၢ်ပုၤ မ့ၢ်တၢ်မၤကမ့ၢ်သဲစးကွၢ်မ့ၣ်လီၤ. မၤအါထီၣ်ဝဲလၢ တၢ်မၤပျီၤ မၤဖုးပုၤလၢကဟံဖျါဘၣ်ပုၤတဂၤအတၢ်န့ၣ် လီၤအိၣ်ကီၢ်ပတီၢ် ဒိသးကမၤဘၣ်ပုၤ တဂၤလၢကမၤဘၣ်တၢ်နမံၤမံၤအဂီၢ် (မ့တမ့ၢ် တဘၣ်မၤတၢ်တမံၤမံၤ) မ့ၢ်တၢ်မၤကမ့ၢ်သဲစးကွၢ်မ့ၣ်လီၤ.
- **ဟံ့ပီသဲစးတၢ်ဘျုးပတြီၢ် 21-1075** (ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးကိတိာ် J Gonzales ဒီး ပုၤခၢၣ်စး S. Lontine). တၢ်စးကတီၤ အဂီၢ်ဝဲ သဲစးလိာ်ပတြီၢ်အံၤ ထုးကွၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်စူးကါ လိာ်ဝီၤညါ ပုၤန့ၣ်လီၤကီၢ်တဖၣ်သဲစး အိၣ်လၢတၢ်အိၣ်လီၤအိၣ်လီၤ လၢတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်အပူၤဒီးဆိတလဲကွၢ်ဝဲလၢ "ပုၤမၤတၢ်ဖဲလၢတအိၣ်ဒီးသဲစးတၢ်ဟ့ၣ်ခဲးစိကမီၤ" န့ၣ်လီၤ.
- **ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးသဲစးတၢ်ဘျုးပတြီၢ် 21-233** (ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးကိတိာ် R Rodriguez ဒီး C Hansen- ပုၤခၢၣ်စး A. Benavidez, S. Gonzales-Gutierrez). ပုၤန့ၣ်လီၤအိၣ်ကီၢ်တဖၣ်အါဒိအါဂၤ လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ဖဲသဲစး တဒီးန့ၢ်ခဲး ယာ် လၢတၢ်တန့ၢ်ဖဲန့ၢ်မၤအတၢ်မၤစၢၤ ဒီဖျါလၢအတၢ်န့ၣ်လီၤအိၣ်ကီၢ်ပတီၢ်တုၤတၢ်လၢတီၤအပံၤလီၤ. သဲစးလိာ်ပတြီၢ် အံၤ မၤဘၣ်ညါထီၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်မၤလိာ်ဒိသးကဒးန့ၢ်ပၢၢ်ဘၣ် တၢ်ဂၢၢ်ပာ်ဃာ်ခဲလၢကမ့ၢ်လၢ တၢ်တန့ၢ်ဖဲန့ၢ်မၤအတၢ်န့ၢ်ဘျုး လၢ ပုၤခိၣ်လိာ်ရၣ်ဒိၣ်ဖိတဖၣ်လၢလိာ်တီၤလိာ်မိတအိၣ် ကမ့ၢ်တၢ်ဒိသးကပုၤကီၢ်စံးဖဲအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.
- **ဟံ့ပီသဲစးတၢ်ဘျုးပတြီၢ် 21-1060** (ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးကိတိာ် J Gonzales ဒီး ပုၤခၢၣ်စး S. Gonzales-Gutierrez ဒီး I. Jodeh). "U visa (လိာ်ခိကီၢ်လၢပုၤတုၤဘၣ်နီၢ်ခိနီၢ်သးတၢ်မၤအၢပယုဲအဂီၢ်)" ဟ့ၣ်ဝဲဒၣ် ကျဲၣ်ဖျါတဘျီ လၢကီၢ်စံးဖျိ တၢ်န့ၣ်လီၤအိၣ်ကီၢ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီ လၢ တၢ်အိၣ်ဆိးဘၣ်အိၣ်စံးအိၣ်ကျဲၣ်ဖျါဖဲသဲစး လၢပုၤတုၤဘၣ်တၢ်မၤကမ့ၢ် သဲစး ကွၢ်မ့ၣ်လၢတၢ်န့ၣ်လီၤအိၣ်ကီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤပ တံထီၣ်တၢ်လၢကြးဝဲဘၣ်ဝဲတဖၣ် ဘၣ်အိၣ်ဒီးလိာ်အုၣ်သးတဘျီ လၢပၤ ကီၢ် ဟံဖျါဝဲလၢ ပုၤတဂၤ အံၤ မ့ၢ်တၢ်ဝဲပုၤတုၤ ဘၣ်တၢ်တဂၤ ဒီးမၤဝဲ မ့တမ့ၢ် ကဲထီၣ်တၢ်ကဲဘျုးလၢတၢ်ပံထံသ့ၣ်ညါ မ့တမ့ၢ် တၢ်စံးညါပီတဘၣ်တၢ်မၤကမ့ၢ်သဲစး ကွၢ်မ့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လိာ်သဲစးပတြီၢ်အံၤ ကမၤလိာ်တၢ်ဝဲ ပၤကီၢ်တဖၣ် ခဲလၢကမၤလၢပုၤဘၣ်တၢ်အုၣ်သး လၢအဘၣ် ဆၢဘၣ်ကတီၢ်အပူၤ ဒီးဟံဖျါထီၣ်စၢ်ကီၢ်တၢ်မၤအသးတဖၣ် လၢတၢ် ကွၢ်ထံဆိကမိၣ် ဒီသဒါဘၣ်နီၢ်ကစၢ်တၢ်ဂၢၢ်တၢ်ကျိၣ်လၢ တၢ်န့ၣ်လီၤအိၣ်ကီၢ်အပူၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါသ့ ဒီး မၤလိာ်တၢ်လၢ ပၤ ကီၢ်တဖၣ်တဘျီပုၤတုၤဘၣ်တၢ်တဖၣ် ဘၣ်ဃးဒီး U visa (လိာ်ခိကီၢ်လၢပုၤတုၤဘၣ်နီၢ်ခိနီၢ်သးတၢ်မၤအၢပယုဲအဂီၢ်) အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- **SB 21-087** (ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးကိတိာ် J Danielson ဒီး D. Moreno ဒီး ပုၤခၢၣ်စး K McCormick ဒီး Y Caraveo). လိာ်သဲစးပတြီၢ်အံၤ ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်မၤလဲၤထီၣ် စံးပုၤညးဖျါပုၤမၤတၢ်ဖဲ အတၢ်ခဲးတၢ်ယာ် လၢတဘၣ်ထွဲဒီးပုၤတဂၤအ တၢ်န့ၣ်လီၤအိၣ်ကီၢ်ပတီၢ်အဂီၢ် ဒီဖျါ တၢ်ဆၢလီၤ စံးပုၤညးဖျါပုၤမၤတၢ်ဖဲတဖၣ် လၢတၢ်ဒီသဒါကဟ့ၣ်က ယာ်တမံၤယံၤ အပူၤ လၢပုၤမၤတၢ်ဖဲအဂီၢ်တဖၣ်တုၤလိာ်ဝဲ - တၢ်ဟံဂၢၢ်ဟံကျဲၣ်လဲၤစၢၤကတၢ်ပတီၢ်ဒီးတၢ် မၤတလၢဆၢကတီၢ် အဘူးလဲ တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဘိးအိၣ်သါ ခဲးယာ်လၢကရဲၣ်ကျဲၣ်တၢ် အိၣ်ဒီးပုၤတမ့ၢ်တဖၣ်လၢပုၤမၤတၢ်ဖဲ တၢ်အိၣ် ဆိးလိာ်ကျဲၣ်ဒီးဒီးန့ၢ်တၢ်ဒီသဒါတၢ်ဖဲတၢ်မၤတၢ်တလၢကဲခဲးဒီးတၢ်အိၣ် ဆူၣ်အိၣ်ချ့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.